
 
  
 

 

 

 

 

 

 

Bilag 1 Overblik over politisk behandling 
 
Borgerrepræsentationens beslutning den 15. december 2022, Place-
ring af nyt neurorehabilitering-Kbh 
 
Sundheds- og Omsorgsudvalget har taget stilling til placering af nyt 
Neurorehabilitering-Kbh og udvalget har valgt Valby Idrætspark. 
Borgerrepræsentationen skal tage stilling til placeringen af Neuroreha-
bilitering-Kbh i Valby Idrætspark. 
 
Indstillingen blev godkendt uden afstemning. 
 
Borgerrepræsentationens beslutning den 6. oktober 2022, Anden 
behandling af budgetforslag 2023og overslagsårene 2024-2026 
 
Københavns Kommunes budgetforslag skal undergives to behandlin-
ger i Borgerrepræsentationen, med mindst tre ugers mellemrum. 
Dette skal sikre, at medlemmerne af Borgerrepræsentationen får mu-
lighed for at forholde sig til budgettet på grundlag af et sammenhæn-
gende og prioriteret oplæg. Borgerrepræsentationens førstebehand-
ling af budgetforslaget for 2023 fandt sted torsdag den 1. september 
2022. 
Borgerrepræsentationen skal ved andenbehandlingen af budgetforsla-
get tage stilling til de fremsatte ændringsforslag til budgetforslaget for 
2023 samt eventuelle ændringsforslag, der er fremsat inden for den af 
Borgerrepræsentationen fastsatte frist. 
Der skal ikke foretages en afsluttende afstemning om årsbudgettet 
som helhed. Det følger af, at Borgerrepræsentationen har pligt til at til-
vejebringe et årsbudget. Det er derfor det fremlagte budgetforslag, 
der bliver det endelige budget med de ændrings- og underændrings-
forslag, som Borgerrepræsentationen under andenbehandlingen ved-
tager.  
 
Afstemning 5 
”Finansiering fra pulje vedr. infrastruktur - metro og klima” Ƶjf. Bilag Ěa 
”Teknisk bilag” ÆęĘ6 og UÆęĘ6ƶ 
Ændringsforslaget og underændringsforslaget blev godkendt med 39 
stemmer imod 16. Ingen medlemmer undlod at stemme. 
For stemte: Ø, C, B, V, Å, I, D og O. 
Imod stemte: A og F. 
Undlod at stemme: Ingen.  
 
Afstemning 6 
”Aftaleoverholdelse og budgetprincipper - Reduktion af pulje til 
grundkøb” Ƶjf. Bilag Ěa ”Teknisk bilag” UÆęĘěƶ 
Underændringsforslaget blev godkendt med 39 stemmer imod 16. In-
gen medlemmer undlod at stemme. 
For stemte: Ø, C, B, V, Å, I, D og O. 
Imod stemte: A og F. 
Undlod at stemme: Ingen. 
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Afstemning 7 
”Reduktion af indkomstskat med ė,Ę procentpoint - Balancetilskud og 
forventet finansiering fra statslig pulje til skattenedsættelse” Ƶjf. bilag 
Ěa ”Teknisk bilag” ÆĘ8Ě, UÆĘ8Ěƶ 
Ændringsforslaget og underændringsforslaget blev godkendt med 39 
stemmer imod 16. Ingen medlemmer undlod at stemme. 
For stemte: Ø, C, B, V, Å, I, D og O. 
Imod stemte: A og F. 
Undlod at stemme: Ingen. 
 
Afstemning 8 
Herefter blev de øvrige underændringsforslag, ændringsforslag og 
hensigtserklæringer i Forligspartiernes budgetaftale (Bilag 1b, 1d, 1e 
og 5a med undtagelse af de underændringsforslag og ændringsfor-
slag, der var stemt om i afstemning 5, 6 og 7) godkendt med 39 stem-
mer imod 0. 16 medlemmer undlod at stemme. 
For stemte: Ø, C, B, V, Å, I, D og O. 
Imod stemte: Ingen. 
Undlod at stemme: A og F. 
  
Indstillingens 2. at-punkt blev herefter godkendt uden afstemning. 
  
Socialdemokratiet og SF afgav følgende protokolbemærkning: 
”I vores hverdag på Rådhuset oplever vi, at der er enighed på tværs af 
partierne om størstedelen af beslutningerne. Dette budget er ikke an-
derledes. Socialdemokratiet og SF deler ambitionen med forligsparti-
erne om store dele af budgettet. Budgettet omfatter en lang række ini-
tiativer og investeringer, der blev forhandlet og fundet enighed om 
tidligt i forhandlinger, hvor alle parter var med om bordet. Vi har stemt 
for de dele af budgetforslaget ved at tage det med i vores alternative 
budget for 2023, jf. bilag 2a. Fællesmængden kan læses i bilag 3a. 
Derfor er der også en stor del af vores budget, der er identisk med for-
ligspartiernes. Socialdemokratiet og SF undlader at stemme, hvilket 
ikke skal forstås som, at der ikke er opbakning til hovedparten af bud-
gettet, men grundet afstemningsproceduren.” 
 
 
Økonomiudvalgets beslutning den 16. august 2022, Udviklingsscena-
rier for Valby Idrætspark 
 
Der blev ved Overførselssagen 2020-2021 bevilliget midler til en for-
undersøgelse af scenarier for udvikling af Valby Idrætspark. Undersø-
gelsen er nu afsluttet, og Kultur- og Fritidsudvalget og Økonomiudval-
get skal tage stilling til, hvilke scenarier, der skal henvises til forhandlin-
gerne om Budget 2023. Der er ikke med denne sag taget stilling til, om 
der skal anvendes måltal fra Idrætsmilliarden. 
 
Økonomiudvalget besluttede, at scenarie Y skal indgå i budgetfor-
handlingerne. 
 
Borgerrepræsentationens beslutning den 22. april 2021, Overførsels-
sagen 2020-2021 - København klar til genåbning 
 
Denne indstilling vedrører overførselssagen 2020-21, hvormed der i 
henhold til kommunens overførselsprincipper foretages tekniske over-
førsler af mindreforbrug i regnskab 2020 til budgettet for 2021 samt 
udmøntes 707,3 mio. kr. til en række nye eller igangværende initiati-
ver. Med indstillingen udmøntes desuden 211,2 mio. kr. fra kommu-
nens merindtægter fra salg af ejendomme og rettigheder i 2020, som 
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er øremærket til renovering af kommunens ejendomme. Herudover 
udmøntes også midler fra investerings- og innovationspuljen, hvorfra 
der udmøntes i alt 186,0 mio. kr. til 30 investeringsforslag og 3 innova-
tionsforslag. 
 
Indstillingen blev med det tekniske ændringsforslag godkendt uden 
afstemning. 
 
 
Borgerrepræsentationens beslutning den 26. februar 2015, Endelig 
vedtagelse af lokalplan Valby Idrætspark med kommuneplantillæg, 
Valby 
 
Borgerrepræsentationen skal tage stilling til endelig vedtagelse af lo-
kalplan ”Valby Idrætspark” med tilhørende kommuneplantillæg. Lokal-
planen skal muliggøre en opgradering og videreudvikling af Valby Id-
rætspark til et attraktivt idrætsområde for hele byen. 

  
Indstillingen blev godkendt uden afstemning. 
 


